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Obecní samospráva.
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Stručně ze zasedání zastupitelstva obce.

Dne 5. října 2009 proběhlo 19. zasedání zastupitelstva 
obce. Zúčastnilo se jej 8 zastupitelů a  24  hostů. Mimo 
jiného byly projednány tyto záležitosti obce:
- inventarizace majetku; 
- rozpočtová opatření a příprava rozpočtu na rok 2010 (do  
rozpočtu se zákonitě promítne negativní vliv finanční a 
hospodářské krize, obec bude muset snížit výdajovou 
stránku);
- smlouvy s dodavateli prací a služeb, například smlouva o 
pronájmu přibližně 16 ha orné půdy zemědělskému 
družstvu, smlouvy se zájemci o stavební pozemky atd;
- místostarosta Miloslav Antl seznámil přítomné
s probíhající výstavbou v obci;
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- hlavní bodem jednání bylo schválení zadání pro 
aktualizaci územního plánu obce. 
(více v samostatném článku tohoto zpravodaje);
- bezúplatný převod lomu ve Skalách, případně jeho 
odkoupení z majetku státu, o čemž velmi intenzívně 
jednáme s Úřadem pro zastupování státu ve věcech                 
majetkových; 
- schválení Metodiky obce Hněvotína  pro zadávání a 
výběr dodavatelů na zakázky malého rozsahu.

V diskuzi s občany pak byly řešeny připomínky k tlaku 
pitné vody a k plánované výstavbě. Občané byli pozváni na  
prohlídku rekonstruované mateřské školy a na kulturní a 
společenské  akce .  Podrobnějš í  in formace  o  
projednávaných záležitostech naleznete na obecních 
webových stránkách v Usnesení z 19.zasedání 
zastupitelstva obce.
Příští zasedání předpokládáme v první polovině měsíce 
prosince.

Jaroslav Dvořák, starosta

Také nás krize nutí přijmout
úsporná opatření.

Podobně jako v hospodaření státu musí i obce omezovat 
výdajovou stránku svých rozpočtů.
Jedná se hlavně o omezení plánovaných investičních akcí. 
Budeme prostě méně investovat a více šetřit i na ostatních 
výdajích. Nebudeme také moci tak výrazně dotovat z 
obecního rozpočtu služby občanům jako je vodné, stočné, 
odvoz odpadů, nájemné apod. Bohužel si  to obec nebude 
moci v dnešní době dovolit.
Nepřipravujeme masivní zvyšování cen všeho, ale 
musíme rozumně hospodařit a tím krizi účelně čelit.

Jaroslav Dvořák, starosta

Aktualizace Územního plánu obce.

Jak jsme vás již průběžně informovali, zastupitelé se 
postupně dopracovali k podobě 3. změny Územního 
plánu.

Proběhlo několik pracovních porad a byla připravena 
přibližná podoba žádosti, kterou musí obec předložit 
Magistrátu města Olomouce a Krajskému úřadu. O 
stávající situaci jsme vás velice obšírně informovali v 
předchozím vydání Zpravodaje. Na výzvu zastupitelů 
předložilo ze 27-ti žadatelů svůj stavební záměr a návrh na 
financování napojení sítí a vybudování komunikací jen 
několik. 
Zastupitelé se nakonec rozhodli upřednostnit zájmy obce 
a jen minimální záběr orné půdy. Dospěli jsme k závěru, že 
při dalším rozšiřování obce budeme postupovat podle 
schváleného strategického plánu a udržíme tak vesnický 
charakter naší obce.
Jen pro představu - pokud bychom realizovali všechny 
žádosti majitelů pozemků, zastavěli bychom dalších 
přibližně 15 ha. půdy. Ve většině případů se přitom 
nejedná o výstavbu pro bydlení našich občanů.

Jaroslav Dvořák, starosta

Opět lokalita Za hřištěm. Takto vypadá urbanistická studie pro
72 domů, které zde mají vyrůst.

V lokalitě Za hřištěm se pomalu objevují první hrubé stavby.

Co dál chceme řešit v oblasti výstavby.

Jak jistě tušíte, budeme muset vlivem krize zpomalit 
tempo. Neznamená to však úplné zastavení dalšího 
zvelebování vesnice.
Ještě do konce roku přepojíme cca 10 domovních  
přípojek na Velkém Klupoři, abychom v jarních měsících 
mohli začít s výstavbou chodníků, parkovišť a přistoupit k 
celkové opravě povrchu komunikace.
Pro příští rok počítáme s rekonstrukcí ulic Velký Válkov a 
Malý Válkov, s vyřešením problémů s tlakem vody v části 
Malý Klupoř a v ulici Pod Skalou, s vybudováním sítí v 
lokalitě Za Onderkovým. Připravujeme vydláždění 
stanovišť pro nádoby na tříděný odpad, opravu fasády 
čelní strany Kulturního domu, úpravy dvorní části Domu s 
pečovatelskou službou atd.
Rozsah a termín zahájení těchto akcí však bude také 
záviset na míře poskytnutých dotací. V závěru příštího 
roku to již bude úkol pro nové zastupitelstvo.

Miloslav Antl, místostarosta
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Obecní samospráva.

Po dokončení části Kout  jsme v prázdninových měsících 
přesunuli práce na Topolanskou ulici. Stavební úpravy se 
mírně zdržely, protože jsme zde navíc museli koordinovat 
napojování lokality Za hřištěm na inženýrské sítě 
společně s přepravou značného množství zeminy a 
stavebního materiálu.
Byli jsme nuceni provést přeložky napojení sousedních 
ulic, rozšířit ve dvou ulicích dešťovou kanalizaci,  
prodloužit vodovod a vybudovat dalších 12 uličních vpustí 
na odvádění dešťových vod. V těchto dnech již probíhá 
položení závěrečných živičných vrstev komunikace a 
všichni si oddychneme. Hluku, prachu, bláta i otřesů si 
občané v ulici Topolanské užili dost. 

Myslíme si ale, že výsledek stojí za to. Zvýší se bezpečnost 
pohybu dětí základní školy i chodců, zlepší se parkování 
osobních vozidel, jsou vyřešeny zastávky autobusů, sníží 
se výše zmíněné atributy životního prostředí - prašnost, 
hluk a otřesy spojené s projížděním těžkých vozidel.
V následujících dnech ještě dokončíme zahradnické 
úpravy a instalaci dopravního značení.

Miloslav Antl, místostarosta
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Ulice Topolanská se stane další 
revitalizovanou částí obce. Je třídění odpadu důležité?

Má obec něco z toho, že se třídí komunální odpad do 
kontejnerů rozmístěných po obci? Tyto a podobné otázky 
často slýcháme, naposledy na 19. veřejném zasedání 
zastupitelstva obce.
Všechen odpad z popelnic,  který je od občanů,  je zvážen a 
odvezen na skládku. Dle váhy pak za odpad zaplatíme. 
Naproti tomu všechen vytříděný odpad (sklo, plasty), 
který se ukládá do kontejnerů rozmístěných v obci a papír, 
který se shromažďuje na školním dvoře, jsou odváženy 
samostatně, platíme za ně odvoz, ale už ne drahé 
skládkovné a obec za něj navíc ještě dostane zaplaceno. 
Odpad vytříděný do sběrných kontejnerů tak zbytečně 
nezabírá místo v popelnicích a obec může na poplatcích za 
odvoz a uskladnění smíšeného odpadu ušetřit finanční 
prostředky. 
Celková roční částka zaplacená za odvoz popelnic, včetně 
materiálu z pololetních sběrů nebezpečného a 
velkoobjemového odpadu je základem pro stanovení 
poplatku za odvoz komunálního odpadu. Není žádným 
tajemstvím, že stávající výše poplatku je nedostatečná a že 
je z obecního rozpočtu na každého občana přispíváno 
částkou zhruba 150 Kč na rok. Jelikož má naše obec 
přibližně 1 400 obyvatel, jedná se o celkovou částku
210 000 Kč ročně.
Z výše uvedených informací vyplývá jednoznačný 
závěr: chceme-li, aby  každý z nás co nejméně 
platil za vyvážení odpadů - TŘIĎME - TŘIĎME – 
TŘIĎME !

Tomáš Dostál, místostarosta

Obec, to jsou zde bydlící občané a pokud má obec něco 
platit, tak to, třeba i nepřímo, zaplatí zase občané. 
Všechno stojí peníze a každý normálně uvažující občan ví, 
že z nebe nespadnou.
Sníh, ten naopak spadne docela pravidelně a někdy v 
takovém množství, že z něho mají radost jen děti a 
vyznavači zimních sportů.
Domnívám se, že změna zákona o pozemních komu-
nikacích, tzv. chodníková novela, která od 1. listopadu 
2009 převádí povinnost uklízet chodníky na jejich 
vlastníka (doposud měl tuto povinnost majitel přilehlé 
nemovitosti), zviditelnila některé politiky a novináři měli 
o čem psát (jako kdyby nebyly v našem státě důležitější 
problémy). Nechci tím věc zlehčovat. Snad to způsobí 
potíže některým, zejména větším, městům. Někde 
například uvažují, že rozmístí tabulky „ Chodník se v zimě 
neudržuje!“
Na vesnici však víme, že úklid před svým domem je staletí 
přetrvávající zvyklost a tak trochu i hrdost. Většina 

Co s úklidem sněhu?

občanů v létě poseká trávu, zamete smetí nebo dokonce  
uklidí zbytky přepravované úrody a bláta u obrubníků 
cest. V zimě zase odhrnou sníh nebo posolí chodník, aniž 
by čekali na to, co vymyslí v tomto ohledu zákonodárci.
Patří vám za to dík nejen obecního úřadu, ale nás 
všech, kterým učiníte chůzi příjemnější
a zejména bezpečnější.
Obec bude v i tomto roce poskytovat sůl k posypu 
jednotlivým provozovnám, budovám školy, poště, Domu s 
pečovatelskou službou apod. Zaměstnanci budou odklízet 
sníh především na zastávkách hromadné dopravy a na 
nejčastěji používaných chodnících napříč obcí. Jednáme o 
uzavření smlouvy na odklízení sněhu a připravujeme i 
solení místních komunikací sypačem.
Víme, že někteří zase neuklidíte sníh, kdyby byl po okna. 
Naopak musíme pro objektivitu přiznat, že odjíždíte do 
zaměstnání a prostě sníh průběžně odklízet nemůžete. Je 
to naše vesnice, tak se s problémem popereme společně.

Jaroslav Dvořák, starosta 

Finišují práce na položení chodníků a zbudování vjezdů. V době 
vydání tohoto čísla Zpravodaje by mělo již probíhat položení 
živičného povrchu.
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Od 1.července 2009 je ředitelem Základní školy a 
Mateřské školy Hněvotín pan Mgr. Vladimír 
Čuka. Jde o jméno, které v obci, ve spojení s 
hněvotínskou školou, již figurovalo a řada 
občanů na toto období nostalgicky vzpomíná. Co 
vy na to, pane řediteli? 

Je mi jasné, že při 
z v e ř e j n ě n í  m é h o  
jména se  většině 
občanů Hněvotína 
vybaví můj táta. Dá se 
říci, že jsem se skoro 
ve všem „potatil“, ale i 
tak  bych chtěl  v  
r y c h l o s t i  u v é s t  
důležitá fakta mého 
profesního života. Po 
a b s o l v o v á n í  
gymnázia v Olomouci 
- Hejčíně a Příro-
dovědecké fakulty 
Univerzity Palackého 
v Olomouci jsem jako 
učitel pro střední 
š k o l y  s  a p r o b a c í  

matematika – fyzika nastoupil v roce 1981 na Střední 
odborné učiliště strojírenské ve Šternberku. Po 12 letech 
učitelování jsem deset let vykonával funkci zástupce 
ředitele učiliště. Od roku 2003 až do mého odchodu ze 
Šternberka v červnu 2009 jsem byl ředitelem této střední 
školy.
Co bylo impulsem pro vaše rozhodnutí zúčastnit 
se konkurzu na post ředitele naší školy?
Jedné škole jsem byl věrný 28 let, ale myslím si, že člověk 
má udělat ve svém životě alespoň jednu změnu. Když 
místní zastupitelstvo vyhlásilo konkurz na místo ředitele 
školy, řekl jsem si, že tohle by mohla být ona změna. 
Takovým prvním impulsem byl  třídní sraz absolventů 
základní devítileté školy v květnu 2008, kdy jsme s 
bývalými spolužáky základní školy procházeli budovou a 
všichni se shodli na tom, že za těch 36 let, co jsme ze školy 
odešli, se toho moc nezměnilo. Měli jsme samozřejmě na 
mysli prostředí školy – staré učebny s nevyhovujícím 
školním nábytkem a osvětlením, typický zápach suterénu, 
nevětrané učebny aj. Když jsem si tento zážitek dal 
dohromady s představami současného vedení obce o nové 
podobě školy, bylo rozhodnuto. Po úspěšném absolvování 
konkurzu jsem tak od 1. července 2009 jmenován 
ředitelem.
Jakou úlohu pro Vás, jako zkušeného řídícího 
pracovníka, hraje spolupráce se  zřizovatelem –
s Obecním  úřadem ?
Bez takové spolupráce si svoji práci nedovedu představit. 
Vždyť je to zřizovatel, kdo financuje veškerý provoz celé 
organizace, ať je to základní či mateřská škola. Krátkým 
výčtem uvedu jen ty nejdůležitější akce, které byly v 
poslední době zřizovatelem realizovány.
Výměna oken za plastová o prázdninách roku 2007. V 
listopadu 2008 – slavnostní otevření pavilonu školy pro 1. 
až 3. třídu spolu s komplexní rekonstrukcí sociálního 
zařízení školy a novou sborovnou. V roce 2009 byla 
největší pozornost věnována mateřské škole. O tom se 

Na hněvotínskou školu se vrací známé jméno.

Základní škola a Mateřská škola. říjen 2009

mohli místní občané přesvědčit na slavnostním otevření 
nové mateřské školy v pátek a sobotu 23. a 24. října 2009 . 
V budově školy na Topolanské ulici byly kabinetní 
prostory přízemí upraveny na nové oddělení školní 
družiny, která v současnosti poskytuje zázemí 54 dětem. A 
v prvním patře budovy byl jeden kabinet upraven na 
sborovnu 2. stupně základní školy.
Určitě jste šel do této funkce s určitou vizí, jak 
vrátit naši školu na odpovídající úroveň po 
stránce materiální i pedagogické. Můžete nás 
seznámit s vaší představou?
V následujících řádcích načrtnu oblasti, ve kterých 
chceme spolu se zřizovatelem rozvíjet naši školu : 
- komplexní rekonstrukce učeben pro 4. – 6. třídu, 
vybavení těchto učeben moderní didaktickou technikou, 
novým osvětlením a stavitelným nábytkem podle výšky 
žáka; 
- začít s přístavbou u tělocvičny školy, ve kterém budou 
vybudovány šatny, sociální zařízení a sprchy nejen pro 
žáky, ale i veřejnost, která tělocvičnu využívá;
- v patře přístavku zřídit klubovnu a přesunout tam i jedno 
oddělení školní družiny;
- změnit organizaci šaten školy, protože žáci přichází z 
venku a přezutí odchází do učeben  stejnou cestou;

- tyto šatny vybavit uzamykatelnými skříňkami pro 
každého žáka.

V samotné oblasti vzdělávacího a výchovného procesu se 
zaměříme na :
- zkvalitňování vyučovacího procesu;
- modernizaci vybavení počítačové učebny;
- spuštění elektronické agendy školy, kde je jednou z 
mnoha možností komunikace mezi pedagogy, rodiči a 
žáky (omlouvání žáka, chování žáka, kódovaná klasifikace 
žáka v jednotlivých předmětech, akce školy, atd. – to vše si 
rodič bude moci elektronicky zjistit přístupem do této 
školní sítě);
- pokračování stávající nabídky mimoškolního zájmového 
vyžití našich žáků (v tomto školním roce pracuje ve škole 
19 kroužků, nabízena je i možnost výuky anglického 
jazyka, výuka hry na klavír, flétnu, pravidelně se schází a 
nacvičují mažoretky);

Nový pan ředitel v družném rozhovoru se svojí zástupkyní pro 
mateřskou školu paní Jarmilou Dostálovou. Úsměvy jsou na místě,
 o velmi zdařilé rekonstrukci budovy MŠ kolují samé superlativy.

Pokračování na straně 5.
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Základní škola a Mateřská škola.

Na hněvotínskou školu se vrací
známé jméno.

Pohádková noc ve škole.

říjen 2009

- projektovou výuku žáků, do které budou zapojeni v 
jednom týmu žáci bez rozdílu věku, žáci se tak učí týmové 
práci na zadaném tématu (projektu);
- organizování akcí spolu s žáky školy, které budou 
podporovat společenský a kulturní život  v obci; 
- nabídku vzdělávání veřejnosti formou večerních kurzů 
(např. obsluha počítačů, výuka cizího jazyka, popř. 
hudební či jiné zájmové útvary).

Na závěr bych chtěl občany ujistit, že spolu se 
zřizovatelem školy uděláme vše pro to, aby se škola 
dostala co nejvíce do povědomí veřejnosti. Znamená to 
přesvědčit prací pedagogického sboru, modernizací 
školních budov a jejich vybavením stejně jako kvalitou 
poskytovaných služeb současné i budoucí obyvatele obce, 
aby své děti svěřili ke vzdělávání a volnočasové aktivitě 
právě do naší školky a školy. 

Děkuji za rozhovor, který zcela určitě není posledním, 
protože všechny aktivity kolem školy a školky jsou v obci 
p o d  v e l k ý m  d r o b n o h l e d e m .  V á m  a  c e l é m u  
pedagogickému kolektivu přejeme klid na práci a 
dosažení těch cílů, které jste uvedl.

Tomáš Dostál, místostarosta

Pro zpříjemnění prvních školních dnů jsme pro děti již 
tradičně připravili Pohádkovou noc ve škole. Po 
ubytování, rozložení spacáků, polštářků a vybalení 
pyžámek a nejmilejších hraček následovala večerní 
procházka naší obcí a po návratu velmi vydařené posezení 
u táboráku. S dobrou náladou pak děti velmi statečně 
zdolaly stezku odvahy v potemnělých prostorách školy a 
na závěr  při sledování pohádky postupně vstoupily do 
říše snů. Akce se velmi vydařila a proto věřím, že se už 
dnes děti těší na noc ve škole v dalším školním 
roce.

Mgr. Ivana Filkászová

Jak to tak v životě chodí, krásné a příjemné věci utíkají 
velmi rychle. Ne jinak je tomu v případě letních prázdnin. 
Ani jsme se nenadáli a bylo 1. září, tedy začátek nového 
školního roku. 
V případě prvňáčků i začátek nové a významné životní 
etapy. Proto jsme se snažili udělat tento den těm 
nejmladším školáčkům tak, aby na něj dlouho a rádi 
vzpomínali. Po slavnostním zahájení nového školního 
roku bylo všech osmnáct prvňáčků v doprovodu rodičů 
pozváno na pódium velkého sálu Kulturního domu, kde 
byli  uvítáni, ošerpováni  a obdarováni polštářkem a jejich 
maminky krásnou růží.

 Šerpu obdržel také nový ředitel školy Mgr. Vladimír Čuka, 
protože jak uvedl ve svém uvítacím projevu, cítí se také 
jako prvňáček,  neboť i jemu začíná na naší škole nová 
životní etapa. Přejeme tedy nejen prvňáčkům, ale i panu 
řediteli úspěšný školní rok.

Mgr.Ivana Filkászová

Nový školní rok.

K tradičním akcím naší školy patří také podzimní 
Drakiáda, která se letos konala 1.října. Přes nepříznivou 
předpověď počasí na nás z oblohy plné mraků a později i 
draků občas vykouklo sluníčko.  Také vítr se nenechal 
zahanbit a velké množství nádherných dráčků silně 
popoháněl v oblacích. A příjemnou atmosféru tohoto 
podzimního dne jistě umocnila i libá vůně špekáčků, jimiž 
byli účastníci Drakiády obdarováni.

Mgr. Ivana Filkászová

Draci vzlétli.

Pokračování ze strany 4.
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Poděkování.

Bramborový den ve škole.

Jedním z mezinárodně významných dnů je 16. říjen. 
Jedná se o světově uznávaný Den výživy. Při této 
příležitosti byl právě v tento den v naší základní škole 
zorganizován originální projektový den s názvem 
„Brambory“. 

Celé dopoledne žáci pracovali a plnili různé zajímavé 
úkoly v naprosto netradičním kolektivu. Každá skupinka 
byla složena z žáků prvního až devátého ročníku. Toto 
záměrné rozčlenění mělo žákům jednak zpestřit tradiční 
výuku, ale především pomoci k utvoření bližších 
vzájemných vztahů mladších a starších školáků. 
Veškeré aktivity, které žáci provozovali, se určitým 
způsobem týkaly brambor. Všichni se aktivně podíleli na 
tvorbě projektu, psali, kreslili, vymýšleli a především 
spolupracovali. Výtvory žáků byly opravdu originální. 
Celá akce se neobešla bez slavnostního vyhodnocení 
nejlepších skupin a předání ocenění v tělocvičně základní 
školy.

Mgr. Barbora Vrbíková

V měsíci říjnu byl zahájen pro děti naší školy kroužek 
aerobiku, který navštěvuje téměř 25 dětí. Pro kvalitní 
hodinu je důležité, aby cvičitelka byla dobře slyšet. Ovšem 
při silném zvuku hudby a takovém množství dětí toho není 
možné docílit. V této situaci je pro cvičitelku velkým 
pomocníkem mikroport, jehož cena činí 15 000 Kč, což v 
současné době převyšuje finanční možnosti školy. 
Avšak díky nemalému sponzorskému daru pana Petra 
Niessnera  a příspěvku Sdružení rodičů a přátel školy při 
ZŠ Hněvotín se podařilo peníze na nákup tohoto zařízení 
zajistit. Tato pomůcka bude jistě velkým přínosem nejen v 
hodinách aerobiku, ale i při jiných aktivitách školy. 
Dovolte mi, abych Vám touto cestou poděkovala.

Mgr. Ivana Filkászová

Mateřská škola.

O mateřské škole.
V polovině srpna byla dokončena v bývalých prostorách 
základní školy č.101 rekonstrukce dvou tříd mateřské 
školy. V horním patře  byl zahájen provoz jednoho 
oddělení. K 1. září bylo otevřeno  i druhé oddělení. 
Zapsáno je 57 dětí, v lednu roku 2010 se otevře třetí 
oddělení a do školky nastoupí dalších 11 dětí, čímž bude 
naplněna kapacita mateřské školy. V nových prostorách  
jsou vybudovány dvě výdejny jídla s myčkou na nádobí, 
nová sociální zařízení pro děti i personál, sanitární 
zařízení, šatna pro učitelky a kancelář. K dispozici je výtah 
pro příjem stravy.
Ke každé třídě patří samostatná umývárna a  šatna. Třída 
je rozdělena na část, v níž děti svačí, obědvají a mají 
možnost si  hrát u stolečků. V herně si děti hrají, cvičí a 
odpoledne odpočívají. Třídy jsou vybaveny novým 
nábytkem, židličkami, stolky, lehátky, kobercem, 
dekoracemi. Sklady slouží k  uložení učebních pomůcek a 
pomůcek pro výtvarnou a tělovýchovnou činnost. Dětem 
byly zakoupeny nové hračky, stavebnice, kuchyňky, 
kočárky, panenky, didaktická technika aj. Hrací koutky  
umožňují rozvoj herních aktivit. Celkové vnitřní 
uspořádání všech prostor vyhovuje současným 
hygienickým normám a požadavkům.

Poděkování patří paní učitelkám Vyroubalové a Vrbíkové, 
které se podílely na výběru obkladů, barevného řešení, 
výběru dekorací, nábytku a jeho uspořádání. I  jejich 
zásluhou jsou děti ve velmi pěkném  prostředí.

A co dětem v tomto školním roce nabízíme?
�Divadelní a hudební představení v mateřské škole a v 
Olomouci
�Návštěvy výstav a jiných kulturních akcí
�Seznamování s cizím jazykem – Angličtina hrou
�Výtvarný kroužek v mateřské škole
�Lyžování v Hlubočkách – lyžařská škola Rok s pohybem
�Předplavecký výcvik v  Olomouci
�Školní výlet, karneval, Mikuláš v MŠ, oslava MDD, 
rozloučení s mateřskou školou aj.

Sociální zařízení jsou chloubou. Jejich, chtělo by se říci až výtvarné 
řešení, je dílem pracovnic školky.
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Dýňová strašidla v mateřské škole.
Typicky chmurné podzimní počasí nám náladu 
nepokazilo. Jedno dopoledne jsme s dětmi strávili 
vydlabáváním dýně. Do činnosti jsme zapojili i rodiče, 
kteří popustili uzdu vlastní fantazii a spolu s dětmi 
vytvořili doma originální dýňové strašidlo, které přinesli 
do mateřské školy. Svítící strašidýlka pěkně vyzdobila 
školku a udělala radost nejen dětem, ale i dospělým.

Dostálová Jarmila, zástupkyně ředitele pro MŠ

Poprvé do mateřské školy.
Prázdniny uběhly a v září jsme přivítali kromě našich 
stálých  školáčků také nové děti, které se poprvé odloučily 
od  svých maminek. Někdy jsme utírali slzičky, často jsme 
odpovídali na otázku: ,,Kdy už ta moje maminka přijde?“ 
Konec září však už byl pohodový. I ti nejmenší si zvykli.

V pátek 23. října 2009 byly po rozsáhlé rekonstrukci celé 
budovy slavnostně otevřeny prostory celé nové školky. 
Byla uzavřena další etapa v modernizaci našich školských 
zařízení v obci. 

Prvním impulsem úvah o rekonstrukci bylo před třemi 
roky udělení výjimky Okresní hygienické stanice, kterou 
jsme dostali za stav sociálního zařízení a malou kapacitu 
zařízení. První úvahy vedly ke zvětšení sociálního 
zařízení, ale to neřešilo situaci  se stále větším počtem 
odmítnutých dětí kvůli kapacitě školky.  
V té chvíli jsme začali spolupracovat s projektantem a 
postupně vzniklo řešení, které se nám letos podařilo 
zrealizovat. Nebylo to ale jednoduché. Nejdříve bylo 
nutno přestěhovat tři třídy základní školy do velké budovy 
na Topolanské ulici. Proto byl v minulém roce zbudován a 
otevřen nový pavilon pro 1.-3. třídu. Následně mohla být 
zahájená celá stavební rekonstrukce ve vlastní budově 
školky. O jejím průběhu jste již byli ve Zpravodaji aktuálně 
informováni, je jen potřeba připomenout, že její součástí 
bylo i vybudování klubových prostorů pro naše nejmenší 
ve věku do tří let – mateřský klub Beruška.

Slavnostní zahájení proběhlo v nově vybudovaných 
prostorách a po projevech ředitele školy, starosty obce a 
vedení školky byla pro všechny zájemce z obce zahájena 
prohlídka. Na slavnostní zahájení byly také přítomni 
zástupci dodavatelských firem, kteří obdrželi poděkování 
obce za odvedenou práci. Dále je nutno poděkovat našim 
obecním zaměstnancům, kteří se velkou měrou zasloužili 
o zdárný průběh celé akce a řadu činností v průběhu celé 
stavby prováděli sami. Velký dík patří i kolektivu 
pracovnic mateřské školky, který v úplném závěru 
rekonstrukce celou školku připravil k provozu jak po 
stránce výzdoby prostorů, tak i závěrečného úklidu.

Míním tím vás několik čerstvých řidičů z řad nedávno 
dospělých hochů naší obce. Nevím, zda skutečně 
dospělých, protože jejich předvádění se za volantem, 
většinou kolem parku, s hvízdajícími pneumatikami v 
rychlosti blížící se 100 km/h……. To už není ani rozum 
adolescentů, ale spíš rozum značící pubertální období. 
Naražené obrubníky, přejeté záhony, to vše svědčí o riziku 
takového hazardu.
Pokud jste se nepoučili ze smrtelného zranění vašeho 
vrstevníka při dopravní nehodě nebo z dalšího vážného 
zranění před několika týdny………, nebudu čekat jako 
starosta obce až dostanete rozum nebo dokonce někoho 
zraníte.
Požádal jsem Policii ČR o pomoc a razantní 
řešení.

Jaroslav Dvořák, starosta

Opravdu neznáte jiný způsob, jak si dokázat 
své řidičské umění?

Rekultivace skládky ve Skalách.

Oznamujeme, že dne 10. října 2009 uzavřela Sigma Lutín 
smlouvu s firmou GEMO Olomouc o provedení 
rekultivace skládky Hněvotín - Skaly. Práce by měly být 
ukončeny v květnu 2010. Vedení Sigmy Lutín tímto žádá 
občany Hněvotína o shovívavost se zvýšeným provozem, 
hlavně v místní části Velký Klupoř.

 Miloslav Antl, místostarosta

Po oba dny otevřených dveří ve dnech 23.-24. října 2009 
byla návštěvnost budovy ze strany našich občanů opravdu 
veliká a svědčící tak o jejich zájmu. 

Tomáš Dostál, místostarosta 

Mateřská školka ozdobou obce.



S t r a n a 8

Aktuálně. říjen 2009

Vítání občánků.

V obřadní místnosti Kulturního domu byli dne 23.října 
2009 slavnostně přivítáni tito občánci: Bartková Julie, 
Brejchová Julie Anna, Švec Daniel, Šaková Natálie, Tichá 
Lenka, Procházková Eva, Bartáková Lucie a Skácelová 
Nikola.  

Děti ze školní družiny si pro ně a jejich rodiče připravily 
vystoupení. Starosta Ing. Jaroslav Dvořák popřál dětem 
zdraví, štěstí a lásku nejbližších a rodičům hodně 
trpělivosti, kterou budou při jejich výchově potřebovat.

Iveta Vyroubalová

Večer s cimbálovou muzikou.

V pátek 16.října 2009 se velký sál Kulturního domu 
rozezněl tóny nejznámějších lidových písní v podání 
umělecky špičkového cimbálového souboru Radovan z 
Otrokovic. Pořadatelem večera byl Obecní úřad.

 Naši pozvánku přijal soubor již třetí rok. Celý večer má u 
nás v Hněvotíně trošku netradiční režii, jelikož o 
programu písní rozhodují účastníci. Pásma poslechová a 
společně zpívaná jsou prokládaná i tancem. Nechyběla 
ani soutěž o nejlepší taneční pár večera (dvoučlennou 
komisi tvořili primáš souboru a sólová zpěvačka). 
S ohledem na neutuchající aktivitu účastníků se 
plánovaný závěr akce protáhl o dvě hodiny. Nejvíce 
pořadatele překvapila pěvecká i taneční bujarost našich 
seniorů. Podle spokojených reakcí účastníků lze usuzovat, 
že se akce vydařila.

Tomáš Dostál, místostarosta

Prověřovací cvičení komise pro krizové 
řízení obce a zásahové jednotky SDH.

V sobotu 17. října 2009 proběhlo v obci prověřovací 
cvičení komise pro krizové řízení obce a připravenosti 
jednotky SDH. Cílem cvičení bylo ujasnění metodiky 
komise při organizaci a řešení krizových situací v obci 
vlastními silami, seznámení se s dokumentací a 
součinnost s HZS Olomouckého kraje, Policií ČR, 
Záchrannou službou a orgány  územní samosprávy včetně 
akceschopnosti jednotky SDH a jejich možností. Krizovou 
komisi vedl starosta obce za účasti místostarostů, starosty 
SDH a velitele jednotky SDH.  
V rámci cvičení byly prověřeny úkoly obecního úřadu v 
řešení mimořádných událostí dle  zákona č. 239/2000 Sb.  
o Integrovaném záchranném systému, metodika starosty 
obce při řešení mimořádných událostí, vymezení 
pravomocí obce, způsoby varování občanů, dosažitelnost, 
spojení a vybavení pracovišť pro krizové situace. V 
průběhu cvičení byla komise seznámena s krizovými stavy 
jako je požár více rodinných domů, průmyslových 
objektů, objektů obce – školy, DPS včetně náhradního 
ubytování, dále pak povodeň, ekologická havárie, 
dlouhodobý výpadek v zásobování vodou, dlouhodobý 
výpadek v zásobování plynem, dlouhodobý výpadek v 
zásobování elektrickou energií - topení ZŠ, MŠ, DPS, OÚ, 
nouzové osvětlení a další možné situace jako např. 
hygienicko-epidemiologická opatření, nepovolená 
shromáždění, násilí proti skupinám obyvatel, opatření 
proti rabování. Prověřena byla také připravenost 
zásahové jednotky SDH vyhlášením poplachu na požár v 
lesním porostu v prostoru skal, kde byly povolány 
jednotky SDH Hněvotín, Topolany, Lípy.

Na závěr byla jednotkou SDH Hněvotín provedena 
kontrola hydrantů a možnosti zásahu a evakuace osob v 
domě s pečovatelskou službou.
Cvičení komise pro krizové řízení obce splnilo svůj účel 
minimálně tím, že byly napraveny některé zjištěné drobné 
nedostatky v dokumentaci a provedena její aktualizace a 
také nedostatky ve vybavení DPS.

Jozef Novák
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Hněvotínský požární tým má za sebou
další soutěžní sezónu.

Požární sport získává v obci Hněvotín čím dál větší oblibu. 
V posledních dvou letech obec investovala nemalé částky 
do požární techniky, která se nyní může srovnávat s tou v 
okolních vesnicích. Další nemalou investicí bylo úsilí 
několika mladých hněvotínských hasičů, kteří značnou 
část svého volného času věnovali opravě stávající hasičské 
techniky. I díky tomu se tento rok podařilo dát dohromady 
skupinu lidí ze Sboru dobrovolných hasičů, kteří vytvořili 
tým schopný reprezentovat Hněvotín na hasičských 
soutěžích.

Soutěžní tým má nyní 7 členů a jsou jimi Lukáš Burďák , 
Petr Krupáš, Petr Pokorný ml., Michal Bernát, Michal 
Žák, Honza Čtvrtlík a Martin Mačák. Trénovat na hasičské 
soutěže jsme začali na začátku jara. Noví členové se rychle 
učili a ti stálí se snažili zlepšit své nedostatky. Podle 
schopností jsme si poté rozdělili úkoly na jednotlivých 
pozicích.
V sezóně jsme se zúčastnili 4 soutěží. Poprvé jsme se 
vydali do Slatinek na soutěž o „Pohár Velkého Kosíře“. Na 
této akci soutěžilo 13 týmů z mikroregionu Kosířsko. V 
požárním útoku jsme získali sedmé místo a ve štafetách 
místo první. Největší ohlas ale vyvolalo naše 100 let staré 
čerpadlo, které má už téměř historickou hodnotu. S tímto 
čerpadlem, nazývaným Stratílek, jsme objeli i ostatní 
závody a vždy vyvolalo údiv a překvapení u ostatních 
hasičů.
Další 3 soutěže se konaly v září. Nejzajímavější se konala v 
Kostelci na Hané pod názvem „O hanácko sekyrko“, která 
se odehrála v noci. Zúčastnilo se jí 15 poloprofesionálních i 
dobrovolných jednotek. Trasa soutěže měřila přibližně 60 
km, během kterých jsme museli zvládnout několik 
disciplín, například rychlost ustrojení, řešení autonehody 
nebo únik nebezpečné látky. Všechny situace byly téměř 
reálné a testovala se rychlost a správnost našeho 
rozhodnutí. Tato soutěž nám přinesla nejvíce zkušeností. 
Skončili jsme na 9. místě.
Jsme moc rádi, že jsme se mohli těchto soutěží zúčastnit a 
už se těšíme na příští sezónu. Rádi bychom tímto chtěli 
moc poděkovat za podporu obci Hněvotín a SDH 
Hněvotín. 

Petr Krupáš

Tradiční podzimní setkání členek Českého svazu žen, 
známějšího spíše pod označením „Babinec“, se konalo ve 
středu 21. října 2009 v zasedací místnosti Obecního 
úřadu.
Sešlo se nás 22 a na úvod jsme třem jubilantkám z našich 
řad předaly malé dárečky s kytičkou, další dvě byly 
obdarovány druhý den. Následovala malá burza 
cibulovin, při které jsme si mezi sebou rozdělily cibulky 
tulipánů, krokusů a hlízy dosny indické.
Pohoštění pro mlsné jazýčky připravily dvě dobrovolnice. 
A bylo na čem si smlsnout, chutnaly především báječné 
hanácké vdolečky. Jako každý rok dostali prvňáčci malý 
dárek, který je bude provázet první školní léta. Paní 
učitelka Filkászová vybrala dětem ubrousky na svačinky. 
Na závěr setkání se na všechny členky obrátila paní Krejčí 
s prosbou o pomoc při hledání jakýchkoliv informací 
vztahujících se k historii tvarůžkářství v Hněvotíně. 

Další „Babinec“ s tématem „Zdraví – to je náš nej-
důležitější zájem“ je plánován na měsíc listopad, termín 
bude s dostatečným předstihem oznámen na plakátech.

Jindřiška Flášarová

Loučení s létem.

říjen 2009

Týden po Sportovním odpoledni obce, v sobotu 19.září 
2009, proběhlo v areálu místní požární zbrojnice tradiční 
rozloučení s létem. Na této akci se účastnili téměř všichni 
naši „benjamínci“, někteří v pracovních stejnokrojích. 
Letošní akce k ukončení léta se vydařila i díky tomu, že 
proběhla za pěkného počasí a navíc v pěkném prostředí 
našeho areálu. K rozloučení s létem zahrála repro-
dukovaná hudba.
O občerstvení v podobě pečených ryb, kabanosu, párku v 
rohlíku, burčáku a dalšího pití se postarali naši starší 
příslušníci sboru s výpomocí některých mladých 
výjezdových hasičů. Na tuto již v pořadí třetí letošní akci v 
areálu u požární zbrojnice přišlo kolem 200 dospělých a 
dětí. Za vydařený průběh obou akcí si zaslouží pochvalu 
nejenom naši členové dobrovolných hasičů a ostatní 
návštěvníci, ale i děti za účast na soutěžích.

Jozef Novák

Babinec.



Oznámení Římskokatolické farnosti
Hněvotín.

Svátky Všech svatých a Dušiček.
Svátek Všech svatých oslavíme v neděli 1. listopadu 
zpívanou mší svatou v 9.30 hodin. V neděli 1. listopadu ve 
14.00 hodin vykonáme pobožnost za zemřelé na hřbitově. 
Památku Všech věrných zemřelých – Dušiček oslavíme v 
pondělí 2. listopadu mší svatou za zemřelé ve farním 
kostele v 18.00 hodin.

Slavnost patrona farního chrámu
sv. Leonarda.

Slavnost patrona farního chrámu sv. Leonarda – hody 
oslavíme ve farním kostele slavnou mší svatou v neděli 9. 
listopadu v 9.30 hodin. Při této hodové mši svaté zazpívá 
Chorus Marianus Tršice pod vedením Jiřiny Navrátilové a 
Jana Gottwalda několik latinských skladeb – podrobnější 
informace budou na plakátech. Zveme na tuto mši 
všechny zájemce o hodnotnou chrámovou hudbu a zpěv.

Dušičková sbírka na Charitu.
Sbírka proběhne letos v neděli 15. listopadu při farní mši 
svaté v 9.30 hodin. Kdo by chtěl na projekty Charity 
přispět mimo tuto bohoslužbu, může tak učinit 
odevzdáním svého daru na faře nejpozději do 16. 
listopadu.
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Maminky a děti, které navštěvují mateřský klub Beruška 
touto cestou děkují zástupcům obce Hněvotína, základní a 
mateřské školy a všem sponzorům nejen za finanční 
příspěvky, ale i za ochotu a vstřícnost. V minulých 
měsících nám bylo, během probíhající rekonstrukce 
budovy mateřské školy, umožněno se scházet na dětském 
hřišti u školky a v prostorách obecního úřadu.

Na konci minulého školního roku jsme navštívili ZOO na 
Svatém Kopečku. Účast byla veliká a dětem i mamkám se 
výlet moc líbil. V zimě bychom rádi uspořádali výlet za 
sněhem a s tím spojenými radovánkami.
Rádi uvítáme nové rodiče s dětmi každé úterý a čtvrtek od 
9 do 11 hod. v překrásně zrekonstruovaných prostorech 
budovy mateřské školy. Bližší informace o činnosti klubu 
můžete získat  e-mailem na adrese beruska-
hnevotin@centrum.cz a v brzké době i na nové nástěnce v 
mateřské škole.

Michaela Dubová

Mateřský klub Beruška – sdružení
pro rodiče s dětmi.

Adventní doba začne letos v neděli 29. listopadu. V kostele 
budeme světit na začátku mše svaté v 9.30 hodin adventní 
věnce, které si lidé do kostela přinesou.

Oprava ohradní zdi kostela.
Po dlouhých průtazích způsobených obstrukcemi 
památkářů se podařilo získat stavební povolení na 
provedení izolace ohradní zdi kostela proti vzlínající 
zemní vlhkosti. Na tuto akci jsme požádali o dotaci z 
Evropského fondu pro rozvoj venkova. Podle posledních 
zpráv by naše žádost měla být kladně vyřízena. Jakmile to 
bude potvrzeno, mohou práce na opravě zdi začít. Snad se 
podaří izolaci ohradní zdi dokončit ještě letos.V příštím 
roce by pak mohla být dokončena celková stavební obnova 
zdi včetně obou vstupních bran a piety. Obec Hněvotín se 
bude podílet na opravě ohradní zdi kostela částkou 
300 tis. Kč. Celkové náklady na tuto opravu budou asi
1,6 mil. Kč.

Výuka náboženství školních dětí.
Výuka náboženství školních dětí od 2. do 5. třídy probíhá 
na faře, a to každé pondělí v odpoledních hodinách. 
Náboženství vyučuje paní katechetka z Olomouce ve 
spolupráci s místním panem farářem. Starší děti vyučuje 
pan farář sám, a to v pátek od 16.30 do 17.15 hodin. Děti se 
mohou do výuky náboženství přihlásit se souhlasem 
rodičů ve škole nebo na přímo na faře.

P. Eduard Krumpolc, farář

Začátek adventní doby.

Co je nového v hněvotínské kopané?

Pokračování na straně 11.

Trenérská rošáda u týmu mužů.
V minulém vydání Zpravodaje obce jsme vás informovali 
o novinkách v týmu mužů. Uplynuli dva měsíce a řada věcí 
je jinak.  
Posledně jsme mimo jiného představili nového trenéra a 
nyní to musíme udělat znovu. Ladislav Kučerňák totiž na 
lavičce našich fotbalistů vydržel pouze do prvních 
zářijových dní. Porážka 9:0 v Kozlovicích byla jen 
vyvrcholením krize ve vztahu mezi trenérem a mužstvem. 
Výbor fotbalového oddílu neměl bohužel v tomto případě 
při výběru trenéra šťastnou ruku. Taktéž jsme vyzvedli 
důležitou roli, kterou má v této sezóně pro tým jeho 
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Co je nového v hněvotínské kopané? Sportovní odpoledne obce.

Netradičně, až po letních prázdninách, se letos konalo 
Sportovní odpoledne obce. I tak se v neděli 13. září 2009 
zúčastnilo klání v tradičních disciplínách - v kopané, v 
tenisu, ve volejbale a ve střelbě ze vzduchové pušky, na 70 
spoluobčanů - sportovců.
Bez ohledu na sportovní dovednost všichni bez výjimky 
bojovali s velkým zápalem a nasazením, mnohdy za 
vydatného povzbuzování přihlížejících. Na své si přišli i ti 
nejmenší, pro které naši hasiči přichystali pěnovou lázeň. 
Pro zúčastněné bylo připraveno občerstvení z udírny, 
vpodvečer program zpestřilo vystoupení countryové 
kapely. Celý program provázelo příjemné počasí, které 
umožnilo uskutečnit atraktivní propagační seskok 
parašutistů z Hanáckého paraklubu.

Organizaci vydařené akce si vzali na starost, za podpory 
Obecního úřadu, členové fotbalového klubu.  Poděkování 
za sponzorskou podporu akce patří paní Skopalové, panu 
Niessnerovi a manželům Mlčochovým.

… i soustředění střelců.

K vidění byly dramatické situace v kopané …

… vzorové servisy v tenise … … baletní vložky ve volejbale...

Pokračování ze strany 10.

kapitán Lubomír Keluc. I zde je 
vše trochu jinak, Luboš byl 
potrestán disciplinární komisí 
Českomoravského fotbalového 
svazu zákazem veškeré činnosti 
na 6 měsíců a na hřišti se tak 
objeví až na jaře. 
Jedna zpráva však příznivce 
kopané přece jen potěšila. Na 
u p r á z d n ě n o u  t r e n é r s k o u  
lavičku se  vrát i l  Radek 
Šindelář, který hněvotínské 
fotbalové prostředí dobře zná, 
tým dovedl v minulých letech k 
největším úspěchům a tak 
všichni doufáme, že se mu i s obměněným kádrem povede 
obdobně. 

Sportovní areál doznal první
větší změny.

V plánované rekonstrukci a modernizaci sportovního 
areálu FC Hněvotín byl udělán první významný krok. V 
části areálu ležící podél Topolanské ulice na výjezdu z obce 
bylo vybudováno hřiště s umělým povrchem.

Stavba byla zahájena v měsíci únoru vykácením stromů a 
likvidací hliněného valu podél silnice. Zemní práce a 
ukládání jednotlivých podkladních vrstev provázela 
nepřízeň počasí, čímž došlo k asi dvouměsíčnímu 
zpoždění. Samotné pokládání umělého povrchu trvalo 
týden.
Hřiště o rozměru 56x35 metrů je po celém obvodu 
oploceno do výše 6-ti metrů (3 metry plot, další 3 metry 
síť) a v listopadu by mělo být dokončeno i umělé osvětlení. 
Je určeno pro kopanou a bude využíváno nejen všemi 
týmy FC, ale i například žáky základní školy. K dispozici je 
i pro komerční využití, rádi bychom na hřišti uvítali týmy 
hrající okresní soutěže v malé kopané anebo mužstva 
klasické kopané, hledající možnosti přípravy ve večerních 
hodinách nebo v zimním období. Těmto bychom pak rádi 
nabídli k dispozici, samozřejmě v rámci možností a s 
upřednostněním našich vlastních týmu, i zázemí 
fotbalového oddílu.
Slavnostní otevření hřiště je plánováno na jaro příštího 
roku, kdy budou dokončeny terénní úpravy a výsadby.

Milan Krejčí

Nové hřiště už je svědkem tuhých bojů v malé kopané.

Populární „Šindy“ se vrátil s 
úsměvem, snad mu dlouho 
zůstane.
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O chystaných akcích budete včas a podrobně informováni obecním rozhlasem a na plakátech. 

Rozsvícení vánočního stromu obce
Program:

 16 hod. mikulášský karneval dětí – sál Kulturního domu
17 hod. jarmark s vánoční tématikou
19 hod. rozsvícení vánočního stromu před obecním úřadem,

ohnňostroj, hudební večer na sále

Bohaté občerstvení zajištěno.


